
Zápisnica zo zasadnutia Akademického senátu  

zo dňa 10.03.2023 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Hostia: prof. Darina Smržová, prof. Irina Čierniková, ArtD., prof. Martin Šmatlák, PhD. 

 

PROGRAM: 

 

1. Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Štatút FTF VŠMU 

2. Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Štatút HTF VŠMU 

3. Rôzne 

 

PRÍLOHY:  

a) navrh_Štatút_FTF_2023_schválený_AS FTF 

b) Štatút HTF VŠMU účinný od 17. 12.2021 

c) Štatút HTF VŠMU s pripomienkami od pani právničky 

d) Štatút HTF VŠMU schválený 27. 2. 2023 AS HTF ku schváleniu AS VŠMU 

 

 Zasadnutie Akademického senátu VŠMU (ďalej len „AS“) otvoril a viedol jeho predseda Mgr. Vladimír Slaninka 

(ďalej len „predseda AS“). V úvode privítal členov AS a úspešne zvoleného kandidáta na rektora prof. Martina 

Šmatláka, PhD., ktorý do funkcie rektora nastúpi 30. júna 2023. Prof. Martin Šmatlák, PhD. požiadal predsedu 

AS o priestor osobne sa poďakovať členom AS za vysokú mieru prejavenej dôvery vo voľbách. Vyjadril vieru vo 

fungujúcu a efektívnu komunikáciu a spoluprácu s členmi AS VŠMU a zachovanie si dôvery počas celého jeho 

pôsobenia vo funkcii.   

 Predseda AS poďakoval za úvodné slová a navrhol overovateľa zápisnice, Filipa Šandalu. Následne vyzval členov, 

aby hlasovali.  
 

Hlasovanie:  

Počet prítomných: 9  

Za: 9  

Proti: 0  

Zdržali sa: 0 

 

Uznesenie č. 1:  

Členovia AS VŠMU schválili Filipa Šandalu za druhého overovateľa zápisnice. 

 
Predseda AS vyzval členov AS na zmenu alebo doplnenie navrhovaného programu. K programu zasadnutia neboli 
vznesené žiadne pripomienky. Predseda vyzval členov k hlasovaniu.  

 
Hlasovanie: 
Počet prítomných: 9 
Za: 9 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 
Uznesenie č. 2 
AS VŠMU schválil program zasadnutia. 

 

K bodu 1 

Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Štatút FTF VŠMU 

Pozn.: na zasadnutie prišila Mgr. Z. Mojžišová, PhD. 

Predseda AS požiadal prof. Darinu Smržovú (ďalej len „dekanka FTF“), aby členom AS priblížila návrh Štatútu FTF.  



Dekanka FTF poďakovala za slovo a zhrnula základné body, ktoré sa týkajú zavedených zmien v Štatúte FTF. 

Dekanka FTF informovala, že do návrhu boli zavedené najmä zmeny, ktoré vyplývajú z novely vysokoškolského 

zákona a Štatútu VŠMU. Návrh Štatútu FTF bol vyhotovený v dvoch verziách; v jednej verzii bol pre uplatnenie 

rodovo vyváženého jazyka použitý ženský aj mužský rod, kým v druhej verzii je spôsob používania rodovo 

vyváženého jazyka vymedzený v úvodných ustanoveniach a to zavedením klauzuly „V ďalšom texte tohto 

vnútorného predpisu sa používa zástupný mužský rod. Mužský rod v tomto kontexte označuje osoby mužského 

aj ženského pohlavia.“ Dekanka však považuje druhý návrh za praktickejší a menej zmätočný.  

 

Predseda AS otvoril diskusiu a vyzval senátorov na pripomienkovanie.  

MDDr. Radoslav Paulech pripomienkoval vymedzenie mužského a ženské pohlavia a navrhol klauzulu 
upraviť nasledovne „V ďalšom texte vnútorného predpisu sa používa zástupný mužský rod. Mužský rod v 
tomto kontexte označuje osoby mužského aj ženského pohlavia bez rozdielu pohlavia.“  
Dekanka FTF s návrhom súhlasila.  
 
doc. Ing. arch. Mgr. art. Ján Ptačin, ArtD. sa informoval, či Štatút FTF schválili ďalšie orgány fakulty. 

Dekanka FTF informovala, že Štatút bol schválený na zasadnutí kolégia dekanky a Akademickým senátom 

FTF. 

V diskusii ďalšie pripomienky neboli vznesené.  Predseda AS vyzval členov AS k hlasovaniu o Štatúte FTF 

so zavedenou zmenou v klauzule v úvodnom ustanovení tak, ako ju navrhol MDDr. Radoslav Paulech.  

Hlasovanie: 
Počet prítomných: 10 
Za: 10 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 
Uznesenie č. 3 

AS VŠMU schválil Štatút Filmovej a televíznej fakulty s úpravou v úvodnom ustanovení o spôsobe použitia 
rodovo vyváženého jazyka.   

 
 

K bodu 1 

Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Štatút HTF VŠMU 

 

Predseda AS požiadal prof. Irinu Čiernikovú (ďalej len „dekanka HTF“), aby členom AS priblížila návrh Štatútu 

FTF.  Dekanka poďakovala za slovo a predstavila proces prípravy Štatútu HTF. Hĺbkovou analýzou štatútu sa na 

HTF venovali už v roku 2021, teda ešte pred tým ako v roku  2022 zákon o VŠ prešiel novelizáciou. Mnohé ďalšie 

zmeny preto dekanka konzultovala s právničkou JUDr. I. Vaculčíkovou. Dekanka HTF potvrdila úzku spoluprácu 

s fakultami pri tvorbe štatútov a to z dôvodu zachovania základných rámcov a jednotnej štruktúry.  Na návrhu 

Štatútu HTF pracovala dekanka HTF s prodekanom pre študijný proces doc. Jozefom Meričkom, ArtD. 

Predkladaný návrh Štatútu HTF bol schválený kolégiom dekanky a následne na zasadnutí Akademického senátu 

HTF. V pripomienkach nebola vyjadrená požiadavka o zachovanie rodovo vyváženého jazyka, preto dekanka HTF 

navrhla, že ak členovia AS VŠMU budú súhlasiť, zavedie klauzulu o rodovo vyváženom jazyku do úvodných 

ustanovení. 

 

Predseda AS pre zachovanie jednotnosti štatútov fakúlt súhlasil so zavedeným klauzuly o používaní rodovo 

vyváženého jazyka. Následne vyzval senátorov na pripomienkovanie. Prítomní členovia AS VŠMU k návrh Štatútu 

HTF nevzniesli žiadne pripomienky. 

 

AS VŠMU pristúpil k hlasovaniu  

Hlasovanie: 
Počet prítomných: 10 
Za: 10 



Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 

Uznesenie č. 4 

AS VŠMU schválil Štatút Hudobnej a tanečnej fakulty so zavedením klauzuly o spôsobe používania rodovo 
vyváženého jazyka v úvodných ustanoveniach. 

 

 

 

K bodu 4 

Rôzne 

 
V rámci bodu rôzne vystúpil  MDDr. Radoslav Paulech s požiadavkou, ktorá bola predmetom diskusie na 
zasadnutí Akademického senátu DF a to,  aby na pôde VŠMU boli vytvorené intersexuálne toalety.  
 
K predmetnej otázke prebehla krátka diskusia. Dekanka HTF v súčasnosti nedokáže požiadavke vyhovieť 
a prisľúbila, že pri najbližšej rekonštrukcii sa tejto otázke bude venovať.  
Dekanka FTF  môže požiadavke vyhovieť, na prízemí pri pracoviskách postprodukcie ako aj na prvom 
podzemnom podlaží sa v súčasnosti nachádzajú neoznačené toalety, ktoré môžu byť využívané ako 
intersexuálne.   
 
MDDr. Radoslav Paulech sa vyjadril, že na zavedenie intersexuálnych toaliet nemusia fakulty vyčleniť nový 
priestor, postačujúce by bolo ak by toalety neboli  označené a rozdelené na ženské a mužské.  
 
doc. Katarína Mišíková, PhD. vyjadrila názor, že táto požiadavka nemôže byť splnená a už vôbec nie aplikovaná  
na súčasné toalety.  
 
Predseda AS ukončil diskusiu a poďakoval všetkým za účasť na zasadnutí.  

 
Pozn.: Predseda AS VŠMU mal podľa harmonogramu zasadnutí, o ktorých informoval na ostatnom kolégiu, 
pripraviť a aktualizovať predpisy AS VŠMU a predložiť na schválenie. Ale pre výčitku zo strany vedenia VŠMU, že 
sa neoprávnene zdržiava v priestoroch fakulty nad rámec pracovnej doby a najmä upozornenia na možné 
porušovanie pracovného poriadku, nemohol sa tejto úlohe z časových a priestorových dôvodov dostatočne 
venovať." 

 

 

Vypracovala: Mgr. Eva Hocková 

 

Overili: 

Mgr. Vladimír Slaninka 

Filip Šandala 

 


